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ww Wieliszew znowu 
„Fair Play”
Gmina Wieliszew ju˝ po raz
czwarty wzi´∏a udzia∏ w konkursie
„Gmina Fair Play” – Certyfikowana
Lokalizacja Inwestycji. I po raz
czwarty otrzyma∏a tytu∏ i certyfikat
„Gminy Fair Play”.
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ww Âlubowanie
pierwszoklasistów

Na terenie Gminy Wieliszew
w paêdzierniku Êlubowali
pierwszoklasiÊci z czterech szkó∏
podstawowych oraz w dwóch
gminnych gimnazjach. 
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ww X sesja Rady
Gminy Wieliszew

Wykorzystaç unijnà szans´
– pod takim has∏em odby∏a
si´ X sesja Rady Gminy Wieliszew
a zw∏aszcza punkt podczas, którego
swoje wystàpienie mia∏ zaproszony
na sesj´ Wicemarsza∏ek
Województwa Mazowieckiego Pan
Jacek Koz∏owski.
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ww Tour de Villowa
W ciep∏à jesiennà sobot´ 6
paêdziernika na ulicy Willowej ju˝
po raz czwarty na tradycyjnym
rajdzie rowerowym spotkali si´
uczniowie, rodzice oraz nauczyciele
Szko∏y Podstawowej
w Wieliszewie.
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� goràce informacje

Ka˝dy z nas, Polaków poza jednym wy-
konywanym zawodem zna si´ na pi∏ce
no˝nej, medycynie oraz co oczywiste
na polityce. W ˝adnym kraju polityka
nie budzi takich emocji jak w naszej
wchodzàcej w pe∏noletnoÊç demokra-
cji. Ka˝de wystàpienie polityka czy
z prawa czy z lewa czy centrum to po-
wód do dyskusji w biurze, autobusie,
u cioci na imieninach. A dotychczaso-
wa, niestety nieciekawa scena politycz-
na dostarcza∏a tematów do dyskusji
nad kolejnym wystàpieniem ministra
edukacji czy rolnictwa czy o wy˝szoÊci
PiS nad PO i odwrotnie. ¸aƒcuszki
smsowe bàdê mailowe okrà˝a∏y ca∏à
Polsk´, ale nam Polakom coraz mniej
by∏o do Êmiechu. Stàd chwa∏a polity-
kom za odwa˝nà decyzj´ o rozwiàzaniu
parlamentu i wybory. Jak w ka˝dych
wyborach sà wygrani i przegrani mu-
szà byç, ale najwi´kszymi bohaterami
bez wzgl´du na swoje preferencje wy-
borcze okazali si´ Polacy, którzy t∏um-
nie ruszyli do urn wyborczych by
krzy˝ykiem wskazaç kto ma rzàdziç
Polskà i kto ma w znaczàcy sposób
wp∏ywaç na naszà ma∏à ojczyzn´. Fre-
kwencja 57% w porównaniu
do 36.97% w roku 2005 kiedy to w∏a-
dz´ w Polsce przejmowa∏o Prawo
i SprawiedliwoÊç wyglàda naprawd´

imponujàco. By∏a nawet wy˝sza od ze-
sz∏orocznej, podczas budzàcych za-
wsze najwi´ksze emocje wyborów sa-
morzàdowych (52,8%). Jak pokaza∏y
relacje telewizyjne, z tak wielkim za-
interesowaniem wyborami nie poradzi-
∏y sobie niektóre z komisji. W naszych
komisjach wybory przebieg∏y jak zawsze
sprawnie, co niejednokrotnie podkreÊla-
li ju˝ przedstawiciele PKW – relacjonu-
je Janina Grabowska-Wierzchowska
Sekretarz Gminy Wieliszew.

Wyników ogólnopolskich nie ma
potrzeby przytaczaç, wszyscy znamy je
ju˝ na pami´ç. W skali powiatu inte-
resujàco prezentujà si´ wyniki w na-
szej gminie.

Z oddanych przez mieszkaƒców gmi-
ny Wieliszew 3887 g∏osów Prawo
i SprawiedliwoÊç otrzyma∏o 1288 czy-
li 33.83%. Zwyci´zcà wyborów w na-
szej gminie okaza∏a si´ Platforma
Obywatelska z 1477 g∏osami (38,80%).
Polskie Stronnictwo Ludowe otrzyma-
∏o 624 g∏osów a Lewica i Demokra-
ci 314. Z redaktorskiego obowiàzku po-
dajemy wyniki pozosta∏ych komite-
tów: Polska Partia Pracy 33 g∏osy, Liga
Polskich Rodzin 32 g∏osy, Samoobro-
na Rzeczpospolitej Polskiej 39.

W porównaniu do pozosta∏ych gmin
w naszym powiecie, zaskakuje Êwiet-

ny wynik Polskiego Stronnictwa Ludo-
wego, które uzyska∏o prawie 16,5%.
Na ten wynik wp∏yn´∏y g∏osy oddane
na Wójta Gminy Wieliszew Waldema-
ra Kownackiego. Na 624 g∏osy oddane
na PSL a˝ 517 g∏osów pad∏o na wójta.
Wiele osób zapytanych przez nas pod-
kreÊla∏o, i˝ w∏aÊnie kandydatura wój-
ta sprawi∏a, ˝e oddali swój g∏os na par-
ti´ ludowców. Niektóre osoby jednak
mia∏y zastrze˝enia do jego udzia∏u
w wyborach. PostanowiliÊmy zapytaç
bezpoÊrednio Waldemara Kownackie-
go o powody jego kandydowania.

Mój udzia∏ w wyborach mia∏ na celu
zdobycie szerszego poparcia dla warun-
ków rozwoju Gminy Wieliszew. Dobry
wynik PSL w naszej gminie przyczyni∏
si´ do zdobycia przez to stronnictwo
mandatu poselskiego w okr´gu podwar-

szawskim. W tej chwili b´dziemy praco-
wali nad spo˝ytkowaniem tego wyniku,
co powinno si´ prze∏o˝yç na bezpoÊred-
nie dzia∏ania na terenie naszej gminy.
Trzeci wynik w gminie tu˝ za panami
Komorowskim i Dornem uznaje za na-
prawd´ dobre osiàgni´cie zw∏aszcza w ob-
liczu takiej polaryzacji sceny politycznej.
Chcia∏bym podzi´kowaç mieszkaƒcom
gminy za liczny udzia∏ w wyborach
a szczególnie, tym którzy zaufali mi i od-
dali na mnie g∏os.

Czekamy na rezultaty dzia∏aƒ nowej
koalicji i mamy nadzieje, ˝e nasz kraj
ominà zawieruchy i na nast´pne wybo-
ry parlamentarne przyjdzie nam cze-
kaç pe∏ne 4 lata.

PK
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Odzyskanie niepodleg∏oÊci

11 listopada 1918r. w wagonie ko-
lejowym w lasku w Compiegne
podpisany zosta∏ akt kapitulacji
Niemiec i tym samym I woj-
na Êwiatowa zosta∏a skoƒczona.
W dniu tym usta∏a kuratela oku-
pacyjna Niemiec i Austro–W´gier
na terenie Królestwa Polskiego
i Galicji. Równie˝ w tym dniu Ra-
da Regencyjna przekaza∏a Pi∏sud-
skiemu naczelne dowództwo
nad tworzàcym si´ wojskiem. Tego
te˝ dnia, po pertraktacjach mar-
sza∏ka z Centralnà radà ˝o∏nierskà
wojska niemieckie zacz´∏y si´ wyco-
fywaç z Królestwa Polski (zakoƒ-
czy∏y to 19 listopada). W Warsza-
wie i na ulicach innych miast Pol-

ski rozbrajano ˝o∏nierzy niemiec-
kich i austriackich oraz Êwi´towa-
no odzyskanie niepodleg∏oÊci. Roz-
brajanie Niemców od razu nie by-
∏o takie proste. Dla przyk∏adu
w nocy z 10 na 11 listopada t∏um
zaatakowa∏ kasyno prezydium po-
licji w ratuszu przy Placu Teatral-
nym w celu rozbrojenia w∏adz po-
licji niemieckiej tam zgromadzo-
nych, dosz∏o do wymiany ognia
sytuacj´ opanowano dopiero po od-
sieczy oddzia∏u aspirantów oficer-
skich z Jab∏onny.
Co w tym czasie dzia∏o si´ w Wie-
liszewie i jego najbli˝szych okoli-
cach?
Zacznijmy od obecnego Legionowa.
Dzi´ki pracom badawczym i publi-
kacjom Pana Jacka Szczepaƒskiego,
Prezesa Towarzystwa Przyjació∏ Le-
gionowa, mo˝emy dzisiaj poznaç
historie tamtych czasów ówczesnej
Jab∏onny Nowej a od 1919r. Legio-
nowa. Po wycofaniu si´ Rosjan
z nazywanego przez nich „Obozu
Feldmarsza∏ka Hurki”, od nazwi-

ska zwyci´skiego dowódcy w wojnie
z Turcjà i by∏ego warszawskiego ge-
nera∏a gubernatora (1883-1894),
czyli obecnego Legionowa w sierp-
niu 1915r. pozostawione koszary
zaj´∏y rezerwowe wojska niemiec-
kie Infanterie Ersatz Trupie War-
schau. W czasie I wojny Êwiatowej
koszary nosi∏y ju˝ nazw´ „Lager Ja-
b∏onna”.
W listopadzie 1918r. stacjonowa∏o
w nich 2-3 tys. ˝o∏nierzy niemiec-
kich, zgrupowanych w czterech ba-
talionach, szkolàcych si´ przed wy-
ruszeniem na front. Dysponowali
oni wszelkiego rodzaju bronià r´cz-
nà, ci´˝kimi karabinami maszyno-
wymi a nawet miotaczami min.
Tak silnie uzbrojony garnizon, 11 li-
stopada 1918r. zaatakowa∏a kom-
pania Polskiej Organizacji Woj-
skowej, liczàca niespe∏na stu ochot-
ników. Pochodzili oni z okolicznych
wsi mi´dzy innymi, ze Skrzeszewa,
Ka∏uszyna, Krubina i Olszewnicy.
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W poszukiwaniu zaginionej historii

Po raz kolejny Szko∏a Podstawowa
im. St. Moniuszki w ¸ajskach zaprosi∏a
melomanów na spotkanie z muzykà. 

Integracja
sensoryczna
Tym razem recital Tadeusza Woê-
niaka powiàzany zosta∏ z uroczy-
stoÊcià otwarcia i poÊwi´cenia ga-
binetu integracji sensorycznej
zrealizowanego przez Stowarzy-
szenie Aktywni dla ¸ajsk
przy wsparciu Partnerstwa w Wi-
d∏ach Trzech Rzek.

Stowarzyszenie „Aktywni dla
¸ajsk” w ramach inicjatywy
„Partnerstwo w Wid∏ach Trzech
Rzek” otrzyma∏o ze Êrodków unij-
nych dofinansowanie przygotowa-
nego projektu, „JesteÊmy Ra-
zem” o którym wspominaliÊmy
ju˝ drugim numerze Gazety Wie-
liszewskiej. Jednym z dzia∏aƒ ja-
kie „Aktywni” zrealizowali w ra-
mach projektu by∏o zorganizowa-

nie i wyposa˝enie gabinetu inte-
gracji sensorycznej.

Obecna na uroczystoÊci tera-
peutka Magdalena Okrasa pod-
kreÊli∏a znaczenie takiego miej-
sca w szkole. Integracja senso-
ryczna przeznaczona jest dla
dzieci z trudnoÊciami w uczeniu
si´, dzieci autystycznych, z mó-
zgowym pora˝eniem dzieci´cym,
zespo∏em Downa, nadpobudli-
wych psychoruchowo, nies∏yszà-
cych czy niewidomych i ma na-
uczyç mózg w∏aÊciwego reagowa-
nia na bodêce zewn´trzne.
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Wygrana PO,
wysoki 
wynik PSL
Wybory parlamentarne 2007 przesz∏y
do historii. Walka na ciosy czyste i czyste
inaczej jest ju˝ na szcz´Êcie za nami.

fot. PK
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AktualnoÊci

l... kadr z ˝ycia gminy

1. Najbardziej ceni´ u ludzi: pogod´ ducha,
sumiennoÊç i honor.

2. Gdybym nie by∏a kimÊ, kim jestem, to
by∏abym: mo˝e… m´˝czyznà?

3. Moje najwi´ksze marzenie: nie chc´
o nim mówiç, poniewa˝ boj´ si´, ˝e si´ nie
spe∏ni.

4. W wolnym czasie: ca∏y swój wolny czas
poÊwi´cam najbli˝szej rodzinie,
a zw∏aszcza dzieciom, 5-letniej Julci i 1,5-
rocznej Zuzi.

5. Mój ulubiony film/ksià˝ka:: film to
„Braveheart” z Melem Gibsonem, który jest
moim ulubionym aktorem, a ksià˝ka to
„Chata Wuja Toma” Harriet Stowe Beecher

6. Wierz´ w: przeznaczenie.

7. Najwi´kszy sukces: zawodowy to
oczywiÊcie awans na stanowisko
kierownika Urz´du Stanu Cywilnego.

8. Najwi´ksza pora˝ka: mog´ mówiç raczej
o drobnych niepowodzeniach, których
staram si´ nie pami´taç.

9. Najbardziej u ludzi nie lubi´: z∏oÊliwoÊci
i zazdroÊci.

10. Na bezludnà wysp´ zabra∏bym: m´˝a
i dzieci. MielibyÊmy du˝o czasu dla siebie.

Mieszkaƒcy pytajà Wójta Gminy
Wieliszew 
Waldemara 
Kownackiego...
Witam panie wójcie. Czy przedszkole samorzà-
dowe w Janówku podlega jakiejÊ kontroli ze
strony gminy, sanepidu lub kuratorium oÊwia-
ty? A jeÊli tak to czy móg∏by pan zaprosiç
w/w s∏u˝by do skontrolowania placówki i zwró-
cenia szczególnej uwagi na przeludnienie, brak
sanitariatów dla personelu, kwalifikacje peda-
gogów, stan placu zabaw. Dzi´kuje i pozdra-
wiam. Katarzyna.
(Katarzyna,
09.10.2007 r.)

Szanowna Pani Katarzyno, 
Przedszkole Samorzàdowe w Janówku podlega
kontroli ze strony Powiatowej Stacji Sanitarno-Epi-
demiologicznej i zastrze˝enia dotyczy∏y tylko
w swoim czasie jakoÊci wody u˝ywanej w placów-
ce. Kolejne badania wody potwierdzi∏y przydatnoÊç
do u˝ycia. Kuratorium OÊwiaty w Warszawie po-
twierdza zgodnoÊç z przepisami prawa oÊwiatowe-
go organizacj´ pracy ww. przedszkolu. Trudne wa-
runki lokalowe to znany problem i stàd plany in-
westycyjne budowy w najbli˝szych latach nowego
przedszkola. Pani Dyrektor mog∏aby ograniczyç
liczb´ przyj´tych dzieci, ale taka decyzja te˝ spo-
tka∏aby si´ z niezadowoleniem Paƒstwa. Potrzeb´
wymiany sprz´tu na placu zabaw zg∏osi∏a Pani Dy-
rektor do planu bud˝etu na rok 2008 i mam nadzie-
j´, ze zostanà przyznane Êrodki na ten cel.

Wójt Gminy Wieliszew Waldemar Kownacki

...Wójt odpowiada...
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Na pytania zadane
przez naszà gazet´
odpowiada Magdalena
Szmyt, nowy
kierownik Urz´du
Stanu Cywilnego.
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10 pytaƒ do...Odzyskanie niepodleg∏oÊci w okolicach gminy Wieliszew ciàg dalszy ze strony 1

Oddzia∏em dowodzi∏ pochodzàcy z Cho-
tomowa Polikarp Wróblewski ps. „Wy-
rwa”. Po potyczce, w której zginà∏ Ste-
fan Gawryszewski ochotnik POW,
Niemcy podpisali akt kapitulacji 14 li-
stopada i w tym te˝ dniu pierwszy ko-
lejowy transport okupantów opuÊci∏ ko-
szary.

Wróblewski wspomina „16 listopada
przyjecha∏ z Komendy G∏ównej Wojska
Polskiego w mundurze artylerii Legionów
kpt. Kozar S∏obódzki z pismem, ˝e obej-
muje dowództwo nad naszymi ludêmi
na terenie koszar. 17 listopada zosta∏em
wezwany do Sztabu G∏ównego do p∏k.Wa-
c∏awa Stachiewicza. W obecnoÊci komen-
danta Obwodu Praskiego Kazimierza
Surdykowskiego zda∏em raport z rozbro-
jenia Niemców i zaj´cia koszar w Nowej
Jab∏onnie.” Dalej w „Roczniku Legionow-
skim” mo˝emy przeczytaç ˝e Mieczys∏aw
Kozar S∏obódzki jako pierwszy oficjalny
komendant garnizonu w Jab∏onnie przy-
gotowa∏ koszary do przyj´cia pierwszych
kadr peowiackich, które zacz´∏y nap∏ywaç
do Jab∏onny od po∏owy listopada 1918 r.
Byli to g∏ównie ochotnicy z Warszawy
i okolic, z Sochaczewa, Pruszkowa, Skier-
niewic i T∏uszcza. 2 tysiàce peowiaków
przyjecha∏o z okolic Kalisza, Sieradza,
S∏upcy oraz Konina. Pod koniec listopa-

da, komend´ nad oddzia∏ami POW objà∏
genera∏ Kazimierz Sosnkowski. Z inicja-
tywy jego, pp∏k. Stanis∏awa Burchardta
Bukackiego i kpt. Jana Kruszewskiego
utworzono w Jab∏onnie, liczàcy oko∏o 2,5
tysiàca ˝o∏nierzy „Obóz åwiczebny Ja-
b∏onna” pod dowództwem kpt. Stanis∏a-
wa „M∏ota” Parczyƒskiego. Formowano
tam regularne bataliony piechoty, pocho-
dzàce z ochotników POW.

Natomiast w pobliskim Zegrzu przez
ca∏y 1917r. do koƒca I wojny Êwiatowej
znajdowa∏ si´ Obóz åwiczeƒ Polskiej Si∏y
Zbrojnej – „Polnische Wehrmacht”.Tutaj
te˝, stacjonujàce jednostki wojskowe za-
s∏yn´∏y w po∏owie 1917r. w tzw. „kryzy-
sie przysi´gowym” odmowà z∏o˝enia przy-
si´gi wojskowej. èród∏em konfliktu by∏o
zarówno pogarszajàce si´ po∏o˝enie ludno-
Êci polskiej, jak i treÊç zupe∏nie nowej
przysi´gi wojskowej na wiernoÊç swojej
Ojczyênie ale równie˝ dochowania brater-
stwa broni wojskom Niemiec i Austro
– W´gier oraz paƒstw z nimi sprzymierzo-
nych, jakà mieli sk∏adaç wszyscy ˝o∏nie-
rze polskich oddzia∏ów wojskowych. 13
lipca 1917r. przysi´g´ mia∏ z∏o˝yç 5 pu∏k
piechoty III Brygady przeniesiony do Ze-
grza i dowodzony przez mjr. Mieczys∏awa
Trojanowskiego w obecnoÊci dowód-
cy III Brygady – brygadiera Boles∏awa Ro-

ji i cz∏onka Tymczasowej Rady Stanu
– Antoniego Kaczorowskiego. Mia∏ z∏o˝yç,
ale jak zameldowa∏ dowódca pu∏ku mjr.
Trojanowski przyby∏emu brygadierowi
Roji s∏owami „Panie pu∏kowniku, ca∏y 5
pu∏k odmawia z∏o˝enia przysi´gi”, przy-
si´gi nie z∏o˝y∏, ku zadowoleniu i dumie
przyjmujàcego meldunek brygadiera.
Na zakoƒczenie uroczystoÊci odby∏a si´ de-
filada a sam dowódca III Brygady zosta∏
uniesiony na ramionach rozentuzjazmo-
wanych oficerów do kasyna wojskowego.
Podobny przebieg mia∏a przysi´ga w 1
Pu∏ku Legionów w Modlinie, dowodzo-
nym przez p∏k. Rydza- Âmig∏ego. Entu-
zjazm ̋ o∏nierzy, którzy nie z∏o˝yli przysi´-
gi nie trwa∏ d∏ugo. Ci którzy pochodzili
z Królestwa zostali internowani w trzech
obozach w tym w pobliskim Beniamino-
wie. „Polnische Wehrmacht sta∏ si´ kuê-
nià kadr naszych bitnych dywizji legio-
nowskich, zasilajàc g∏ównie 3. Dywizje
Piechoty Legionów. Po odzyskaniu niepod-
leg∏oÊci Zegrze znalaz∏o si´ w strefie tery-
torialnej I Dowództwa Okr´gu Generalne-
go – Warszawa, a pierwszà komend´
Twierdzy Zegrze objà∏ 28 listopada 1918r.
póêniejszy genera∏ Olgierd Po˝erski.

W Niepor´cie z okazji odzyskania nie-
podleg∏oÊci, jak pisze W. B∏awdziewicz
w „Dziejach Niepor´tu 1387-1989”,

na pamiàtk´ tego historycznego faktu,
mieszkaƒcy jeszcze w listopadzie posadzi-
li m∏ody dàbek nazwany „D´bem Wolno-
Êci”. Niestety Êwie˝o posadzone drzewko
nie przyj´∏o si´.

W pobliskim Poniatowie, majàtek – nie-
gdysiejszà rodowà posiad∏oÊç Poniatow-
skich, a w ówczesnych czasach niestety
mocno podupad∏y, nabywa Hrabia Zdzi-
s∏aw Grocholski z ˝onà Marià z domu So∏-
tan rodzina o tradycjach wojskowych. Gro-
cholscy po rewolucji paêdziernikowej utra-
cili wszystkie swe posiad∏oÊci i dobra
na Ukrainie (majàtek Pietniczany). Po od-
zyskaniu tych ziem przez wojska polskie
w 1920r. Zdzis∏aw Grocholski przewióz∏
cz´Êç ze zgromadzonej kolekcji obrazów
i dzie∏ sztuki do Poniatowa i Warszawy.

Krzysztof Klimaszewski

DU˚E DZIECI czyli wypowiedzi na powa˝ne tematy
Redakcja naszej gazety kontynuuje cykl: DU˚E DZIECI CZYLI WYPOWIEDZI NA POWA˚NE
TEMATY w którym zadajemy pytania milusiƒskim ze Szko∏y Podstawowej w Skrzeszewie. DziÊ
zapytaliÊmy: KTO TO JEST BOHATER?

DANIEL lat 6

Kto to jest bohater?

Moim bohaterem jest Spiderman. Dla-
tego, ˝e chodzi po Êcianach i wypuszcza
sieci. Podoba mi si´, ˝e ma takie ubra-
nie… takie czerwono-niebieskie z siecià.
Ale on prawdziwych sieci nie puszcza,
Mam na Cyfrze plus ze Spidermanem
bajki i stàd wiem.

PIOTR lat 6

Kto to jest bohater?

Bohater to jest taki ktoÊ, kto potrafi ko-
goÊ uratowaç, pomóc mu. Potrafi rato-
waç ludzi, opatrzyç ran´, zabraç do le-
karza.

Kto jest Twoim bohaterem?

Spiderman.

KINGA lat 6

Kto to jest bohater?

Bohater to osoba, która gdy ktoÊ na przy-
k∏ad spada ze ska∏y to mo˝e z∏apaç za r´-
k´. A jak nie utrzyma to mo˝e zawieÊç
do szpitala. Potrafi skoczyç z góry.

Kto jest Twoim bohaterem?

Moim jest Kot… Kot nazywa si´ Zenka.

MICHA¸ lat 7

Kto to jest bohater?

Bohater to jest taki ktoÊ, kto jest dziel-
ny i niczego si´ nie boi.

Kto jest Twoim bohaterem?

Kuba Twardo

HUBERT lat 7

Kto to jest bohater?

Bohater to jest taki ktoÊ np. taki rycerz, któ-
ry jest odwa˝ny walczy z ró˝nymi dziwakami.

Kto jest Twoim bohaterem?

Moim Bohaterem jest Maciek. Maciek
Lech

WIKTORIA lat 7

Kto to jest bohater?

Bohater to jest taki ktoÊ to mnie broni
jak ktoÊ chce mnie walnàç. I jest to Ju-
styna Sierawska

Fot. PK

Badanie dziejów Wieliszewa i jego mieszkaƒców,
którzy swoim ˝yciem „pisali” karty historii tej
miejscowoÊci potrafi wciàgnàç i uzale˝niç. Moje
zadanie by∏oby o tyle trudniejsze gdyby nie pomoc
˝yczliwych ludzi. Chcia∏bym podzi´kowaç
Oddzia∏owi PCK w Nowym Dworze Mazowieckim
i jego Prezesowi Andrzejowi Rutkowskiemu
za wspieranie akcji oraz wszystkim,
zaanga˝owanym w naszà akcj´ poszukiwania
historii. 

Z uk∏onami Krzysztof Klimaszewski
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AktualnoÊci

Tytu∏ i Certyfikat
Gminy Fair Play 2007
Gmina Wieliszew
ju˝ po raz czwarty
wzi´∏a udzia∏
w konkursie
„Gmina Fair
Play”
– Certyfikowana
Lokalizacja
Inwestycji.
I po raz czwarty
otrzyma∏a tytu∏
i certyfikat
„Gminy Fair
Play„

Celem konkursu organizowanego
przez Krajowà Izb´ Gospodarczà,
Instytut Badaƒ nad Demokracjà
i Przedsi´biorstwem Prywatnym,
Przedsi´biorstwo Fair Play i Pol-
sko-Amerykaƒskà Fundacj´ Do-
radztwa dla Ma∏ych Przedsi´-
biorstw, jest wyró˝nienie gmin za-
anga˝owanych w tworzenie
mo˝liwie najlepszych warunków
dla prowadzenia dzia∏alnoÊci go-
spodarczej i inwestowania oraz
udzielenie im wsparcia w wysi∏-
kach na rzecz przyciàgni´cia no-
wych inwestorów.

Gmina Wieliszew w konkursie
zosta∏a poddana dwuetapowej we-
ryfikacji. Pierwszy etap polega∏
na ocenie ankiety, zawierajàcej
prezentacj´ gminy. Do szczegó∏o-
wo wype∏nionej ankiety gmina za-
∏àcza∏a dodatkowo dokumenta-
cj´ zawierajàcà np.: gotowe ofer-

ty inwestycyjne lub inne materia-
∏y zach´cajàce do lokalizacji in-
westycji w gminie, broszury, folde-
ry itp. Odpowiedzi zawarte w an-
kiecie by∏y
punktowane. By
zakwalifikowaç
si´ do II etapu,
ka˝da gmina mu-
sia∏a uzyskaç mi-
nimum 72 punk-
ty na 100 mo˝li-
wych.

Drugim eta-
pem by∏ audyt
po∏àczony z ba-
daniem wybra-
nych losowo in-
westorów. W tym
etapie audytorzy
konkursu pod-
czas wizyt (we wszystkich gmi-
nach zakwalifikowanych do dru-

giego etapu konkursu) sprawdza-
li wiarygodnoÊç informacji za-
wartych w ankietach konkurso-
wych, mogli te˝ prosiç o uszczegó-

∏ o w i e n i e
d a n y c h ,
udost´pnie-
nie dodat-
kowych in-
fo r m a c j i ,
przed∏o˝e-
nie odpo-
w i e d n i c h
dokumen-
tów.

Dodatko-
wym, wa˝-
nym ele-
mentem we-
r y f i k a c j i
uczestników

konkursu by∏o badanie losowo wy-
branych inwestorów, którzy zakoƒ-

czyli lub prowadzà proces inwe-
stycyjny na terenie danej gminy.

Decyzjà Kapitu∏y spoÊród 161
uczestników tegorocznej – VI ju˝
– edycji do grona Laureatów zo-
sta∏y zaliczone 153 gminy, w tym
gmina Wieliszew.

Uroczysta gala konkursu „Gmi-
na Fair Play” – Certyfikowana Lo-
kalizacja Inwestycji, mia∏a miej-
sce 5 paêdziernika w Sali Koncer-
towej Pa∏acu Kultury i Nauki
w Warszawie. Podczas oficjalnego
og∏oszenia wyników zosta∏y wr´-
czone nagrody i wyró˝nienia oraz
certyfikaty „Gmina Fair Play”
– Certyfikowana Lokalizacja In-
westycji gminom, które spe∏ni∏y
wszystkie wymagania zawarte
w regulaminie tegorocznej edycji.

Micha∏

Mazowiecka Wierzba
„Rzeczpospolita Internetowa” jest program pomo-
cy edukacyjnej dla wsi, którego celem jest akty-
wizacja i integracja spo∏ecznoÊci wiejskich oraz
rozwiàzywanie problemów spo∏ecznych poprzez
projekty wykorzystujàce Internet. Program jest
realizowany ze Êrodków prywatnych poprzez Fun-
dacje Grupy TP i Program Narodów Zjednoczo-
nych ds. Rozwoju UNDP.
W województwie mazowieckim granty otrzyma-
∏o 9 projektów. Nasz projekt „Rowerowa Êcie˝ka
historyczna ∏àczy pokolenia” jest jednym z nich.
Projekt ten b´dzie realizowany w czterech miej-
scowoÊciach po∏o˝onych na terenie gminy: Janó-
wek, Krubin, Góra oraz Olszewnica Nowa. Do je-
go napisania zach´ci∏a nas bogata historia w/w
miejscowoÊci, która coraz rzadziej przekazywana
jest m∏odszemu pokoleniu. Poniewa˝ wi´kszoÊç
osób z grupy dzia∏ania ch´tnie jeêdzi na rowerze
stàd pomys∏ na utworzenie historycznej Êcie˝ki ro-
werowej, na której spotykaç si´ b´dà rodziny prze-
kazujàc histori´ miejsc.
G∏ównym celem projektu jest integracja miesz-

kaƒców oraz promocja regionu poprzez przepro-
wadzenie warsztatów oraz ukazania Internetu
jako êród∏a poszukiwaç historycznych dotyczà-
cej naszej okolicy. Zorganizujemy kurs kompu-
terowy dla osób doros∏ych. Przede wszystkim jed-
nak stworzymy Êcie˝k´ rowerowà, zarówno dla
mieszkaƒców jak i turystów oraz zaprezentuje-
my jà na stronie internetowej i w folderze. Pro-
jekt nasz skierowany jest do wszystkich miesz-
kaƒców gminy i turystów. Grupa 12 uczniów ze
Szko∏y Podstawowej w Janówku weêmie udzia∏
w warsztatach historycznych, a dwudziestu
mieszkaƒców powy˝ej 30 lat weêmie udzia∏
w kursie komputerowym zorganizowanym
w Ognisku Caritas w Krubinie. Parafialna gru-
pa rowerowa wytyczy tras´ Êcie˝ki rowerowej.
Nasze dzia∏ania zakoƒczà si´ pod koniec kwiet-
nia 2008 roku uroczystym otwarciem historycz-
nej Êcie˝ki rowerowej.
W ramach projektu powstaje strona internetowa
www.sciezkapokolen.waw.pl do odwiedzenia któ-
rej wszystkich serdecznie zapraszamy.

Grupa Dzia∏ania przy Parafii Êw. Bart∏omieja w Janówku z ramienia Caritas Diecezji Warszaw-
sko-Praskiej pozyska∏a w wyniku konkursu og∏oszonego przez Fundacj´ „Rzeczpospolita Inter-
netowa” grant w wysokoÊci 15 tys. z∏otych na realizacj´ projektu „Rowerowa Êcie˝ka historycz-
na ∏àczy pokolenia”. O projekcie opowiada jego kierownik – MARIOLA PISAREK.

Rowerowa Êcie˝ka historyczna Ju˝ po raz 6. Mazowieckie Centrum Kultury i Sztuki organizowa∏o 20 i 21 paêdziernika
Ogólnopolski Konkurs Taƒców Polskich „Mazowiecka Wierzba”. Patronat nad imprezà obj´∏o
Stowarzyszenie – Polska Sekcja Mi´dzynarodowej Rady Stowarzyszeƒ Folklorystycznych, Festiwali
i Sztuki Ludowej C. I. O. F. F. 

Pierwszego dnia mogliÊmy podzi-
wiaç pary z Warszawy, Siemiatycz,
Torunia, Drohiczyna, Ostro∏´ki,
Malborka, Bia∏ej Podlaskiej, Nowej
Rudy, Olsztyna i oczywiÊcie nie mo-
g∏o w tym doborowym towarzy-
stwie zabraknàç wieliszewskich
Promyków.

Ponad 5 godzin tancerze próbo-
wali przekonaç pi´ciu s´dziów
o tym, ˝e to oni zas∏ugujà na to, aby
znaleêç si´ w niedzielnym, zaszczyt-
nym gronie finalistów.A dla naszych
par stres z tym zwiàzany by∏ tym
wi´kszy, i˝ jednym z jurorów by∏ ich
opiekun i instruktor Dariusz Skrzy-
dlewski (wtajemniczeni wiedzà, ˝e
nie jest wcale ∏atwiej taƒczyç „ma-
jàc swojego cz∏owieka w jury”).

W niedziel´ fina∏yVI Ogólnopol-
skiego Konkursu Taƒców Polskich
„Mazowiecka Wierzba” odbywa∏y
si´ w sali balowej Warszawskiego
Domu Technika NOT.

Oprócz samej rywalizacji najlep-
szych par turniejowych widzowie
i uczestnicy turnieju mogli podzi-
wiaç formacj´ taƒca towarzyskiego
prowadzonà przez s∏awnego z pro-
gramu „Taniec z Gwiazdami” Pio-
tra Galiƒskiego jak równie˝ spek-
takle dyplomowe uczestników
Instruktorskiego Kursu Kwalifika-
cyjnego prowadzonego przez
MCKiS.

Do fina∏ów zakwalifikowali si´:
Damian i Dominika Durka zajmu-

jàc po bardzo zaci´tej wal-
ce III miejsce w swojej kategorii
oraz Piotr Soko∏owski i Karoli-
na Bo˝ym plasujàc si´ na II pozy-
cji. O krok od kwalifikacji byli
Mateusz Falak i Dominika Bisial-
ska zajmujàc ostatecznie VII lo-
kat´.

Nasze dwie najm∏odsze pary
(Karol Laube – Karolina Kram
i Daniel Chrzanowski – Marysia
Prokopowicz) w rywalizacji z po-
nad 30 najlepszymi parami w tej
kategorii w Polsce zaj´∏y odpo-
wiednio 13 i 14 miejsce.

Przed naszymi tancerzami jesz-
cze jeden turniej w tym roku
– w warszawskim Wilanowie b´dà-
ce jednoczeÊnie Mistrzostwami
Polski 2007 roku.

˚yczymy naszym parom sukce-
sów.

S. D

Oto szczegó∏owe wyniki z poszczególnych obwodowych
komisji wyborczych.

JANÓWEK
• Prawo i SprawiedliwoÊç 317 g∏osów – Ludwik

Dorn 154 g∏osy
• Platforma Obywatelska RP 302 g∏osy – Bronis∏aw

Komorowski – 205 g∏osów
• Polskie Stronnictwo Ludowe 139 g∏osów – Waldemar

Kownacki (miejsce 6 na liÊcie) – 112 g∏osów
• Lewica i Demokraci SLD+SDPL+PD+UP – 85 g∏osów

SKRZESZEW
• Prawo i SprawiedliwoÊç – 273 g∏osy Ludwik Dorn

– 167 g∏osów
• Platforma Obywatelska RP 243 g∏osy – Bronis∏aw

Komorowski – 157 g∏osów
• Polskie Stronnictwo Ludowe 175 g∏osów – Waldemar

Kownacki (miejsce 6) – 151 g∏osów
• Lewica i Demokraci SLD+SDPL+PD+UP – 69 g∏osów

¸AJSKI
• Prawo i SprawiedliwoÊç 205 g∏osów – Ludwik

Dorn 92 g∏osy
• Platforma Obywatelska RP 353 g∏osy – Bronis∏aw

Komorowski – 218 g∏osów
• Polskie Stronnictwo Ludowe 75 g∏osów – Waldemar

Kownacki (miejsce 6) – 62 g∏osy
• Lewica i Demokraci SLD+SDPL+PD+UP – 46 g∏osów
• Wieliszew – rejon ul. Niepodleg∏oÊci i 600-lecia
• Prawo i SprawiedliwoÊç 237 g∏osów – Ludwik

Dorn 110 g∏osów
• Platforma Obywatelska RP 286 g∏osów – Bronis∏aw

Komorowski – 177 g∏osów
• Polskie Stronnictwo Ludowe 111 g∏osów – Waldemar

Kownacki (miejsce 6) – 88 g∏osów
• Lewica i Demokraci SLD+SDPL+PD+UP – 40 g∏osów

WIELISZEW – rejon ul. Modliƒskiej i KoÊcielnej.
• Prawo i SprawiedliwoÊç 256 – Ludwik Dorn 117

g∏osów
• Platforma Obywatelska RP 293 g∏osy – Bronis∏aw

Komorowski – 202 g∏osy
• Polskie Stronnictwo Ludowe 124 g∏osy – Waldemar

Kownacki (miejsce 6) – 104 g∏osy
• Lewica i Demokraci SLD+SDPL+PD+UP – 74 g∏osy

Pos∏ami z naszego okr´gu wybrani zostali: Ludwik Dorn,
Mariusz B∏aszczak, Jan Szyszko, Anna Sikora z PiS,
Bronis∏aw Komorowski, Andrzej Smirnow, Jadwiga
Zakreszews, Alicja Olechowska, Zenon Durka z PO, Janusz
Piechociƒski z PSL oraz Marek Balicki z LiDu.
W wyniku wyborów do Senatu wybrani zostali ¸ukasz
Maria Abgarowicz, Piotr ¸ukasz Andrzejewski.

Wybory w Wieliszewie
dokoƒczenie ze strony 1

TTyyttuu∏∏  GGmmiinnyy  
FFaaiirr  PPllaayy  ttoo
zzwwii´́kksszzoonnee
zzaaiinntteerreessoowwaanniiee
iinnwweessttoorróóww
kkrraajjoowwyycchh
ii zzaaggrraanniicczznnyycchh

– Wójt Gminy 
Waldemar Kownacki

Naszych barw broni∏y nast´pujàce pary: 

Kat I (7–9 lat):
– Karol Laube, Karolina Kram
– Daniel Chrzanowski, Marysia Prokopowicz

Kat II A (10–12 lat):
– Dominika Bisialska, Mateusz Falak

Kat III A (13–15 lat):
– Damian Durka, Dominika Durka 

Kat III B
– Piotr Soko∏owski, Karolina Bo˝ym

Fot: Fair Play
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Kultura w gminie

Prosz´ powiedzieç kilka s∏ów
o sobie, o Pani
zainteresowaniach,
dotychczasowej karierze?
Nale˝´ do osób, które nie lubià
wiele mówiç o sobie. Jestem
nauczycielkà z 17 letnim sta˝em.
Moja praca zawodowa zawsze
zwiàzana by∏a z przedszkolem.
Poprzednio pracowa∏am
w przedszkolu w Legionowie. Przez
ostatnie 3 lata pe∏ni∏am funkcj´
wicedyrektora w tamtejszym
przedszkolu. Ch´ç podj´cia pracy
w miejscu zamieszkania
spowodowa∏a, ˝e w moim ˝yciu
zawodowym nastàpi∏y pewne
zmiany. Nale˝´ do osób otwartych
na nowoÊci, podejmujàcych trudne
wyzwania, stàd te˝ przyj´∏am
prac´ na stanowisku dyrektora PS
nr 1 w Wieliszewie. Moje
zainteresowania zwiàzane sà
z mojà pracà zawodowà.

Ile dzieci ucz´szcza do przedszkola?
W tym roku szkolnym do naszego
przedszkola ucz´szcza 65 dzieci
w wieku 2,5 – 6 lat.
Czym jest dla Pani praca
z dzieçmi?
Praca z dzieçmi przynosi mi wiele
satysfakcji, lubi´ swojà prac´,
dlatego nie myÊla∏am o zmianie
zawodu. Dzieci sà szczere, otwarte,
spontaniczne, pracujàc z nimi
cz∏owiek czuje si´ zawsze m∏ody.
Obserwujàc dzieci widz´ jak wiele
zale˝y od nas nauczycieli. To
na naszych oczach, dzi´ki
systematycznej pracy, dziecko
zmienia si´ z nieporadnego
malucha w màdrego, gotowego
rozpoczàç nauk´ w szkole
przysz∏ego ucznia.
Jakie ma Pani pomys∏y
na przedszkole?
Planuj´ kontynuowaç podj´te
dzia∏ania realizowane w placówce.
Mam tu na myÊli sfer´
dydaktyczno-wychowawczà, jak
równie˝ organizacyjnà.
Chcia∏abym zach´ciç rodziców
do wi´kszego zaanga˝owania
w ˝ycie przedszkola, prowadzone
przez nas akcje. Nie ukrywam, ˝e
bardzo licz´ na ich wspó∏prac´.
Wiemy, ˝e to rodzice
odpowiedzialni sà za wychowanie
swoich dzieci, my jako przedszkole
wspieramy ich w tej trudnej roli.
Jakie zmiany zamierza Pani
wprowadziç jeÊli sà one
potrzebne?
MyÊla∏am o zorganizowaniu 
sali gimnastycznej, w której
mog∏yby odbywaç si´ tak˝e 
zaj´cia dodatkowe, j´zyk angielski,
zaj´cia muzyczno-ruchowe.
By∏oby to z korzyÊcià dla dzieci,
gdy˝ sale zabaw sà po prostu zbyt
ma∏e przy takiej liczbie dzieci,
która korzysta z naszego
przedszkola. To wiàza∏oby si´ ze
zmianà dotychczasowej organizacji
posi∏ków. Planuj´ tak˝e 
zadaszenie piaskownicy 
w ogrodzie przedszkolnym.
Ale to wszystko wià˝e si´ 
z du˝ym nak∏adem 
finansowym.
Dzi´kuj´ za rozmow´.

Z Annà Budniak, nowym
dyrektorem
Samorzàdowego
Przedszkola nr 1
w Wieliszewie, rozmawia∏
Micha∏ Tytkowski 

Po raz kolejny Szko∏a Podstawowa
im. St. Moniuszki w ¸ajskach zaprosi∏a
melomanów na spotkanie z muzykà. Tym
razem recital Tadeusza Woêniaka powiàzany
zosta∏ z uroczystoÊcià otwarcia i poÊwi´cenia
gabinetu integracji sensorycznej
zrealizowanego przez Stowarzyszenie „Aktywni
dla ¸ajsk” przy wsparciu „Partnerstwa
w Wid∏ach Trzech Rzek”.

Integracja sensoryczna okreÊlana
jest cz´sto jako terapia naukowej
zabawy i wykorzystuje specjali-
styczny sprz´t m.in.: pi∏ki rehabi-
litacyjne, deskorolki, równowa˝-
nie, sprz´t podwieszany (wa∏ek,
hamak, huÊtawka tarczowa, plat-
forma terapeutyczna), a tak˝e in-
ny drobny sprz´t rehabilitacyjny.
Dziecko wykonuje çwiczenia i za-
bawy ruchowe, które poprawiajà
jakoÊç odbierania, przesy∏ania
i organizowania bodêców.

Uroczystego przeci´cia wst´gi
dokona∏ wspólnie z Magdalenà
Okrasà wójt Waldemar Kownac-
ki, a ks. kanonik Marek Janicki
poÊwi´ci∏ gabinet, w którym naj-
wi´ksze zainteresowanie wzbu-

dzi∏y niebieskie sprz´ty pozwa-
lajàce dzieciom „byç w ciàg∏ym
ruchu”.

W ramach projektu „JesteÊmy
razem” oprócz powstania pracow-
ni integracji sensorycznej przewi-
dzieliÊmy te˝ warsztaty sensorycz-
ne dla wszystkich uczniów naszej
szko∏y. Poprowadzà je m∏odzi tera-
peuci – pracownicy naszej szko∏y,
którzy wiedz´ pobierali od najlep-
szych nauczycieli w tym zakresie.
Ju˝ teraz z pracowni SI korzystajà
nasi uczniowie z ró˝nymi dys-
funkcjami. JesteÊmy równie˝
otwarci na przyj´cie dzieci z tere-
nu naszej gminy. Po pierwszych za-
j´ciach ju˝ obserwujemy popraw´
koncentracji i wielkà ch´ç do çwi-

czeƒ sensorycznych – mówi dyrektor
Szko∏y Podstawowej im. St. Mo-
niuszki w ¸ajskach Marek Tar-
wacki.

W drugiej cz´Êci wieczoru wy-
stàpi∏ w autorskim recitalu Tade-
usz Woêniak wraz z ˝onà Jolantà
Majchrzak i synem Piotrem.
Utrzymany w refleksyjnym stylu
koncert z aplauzem przyj´li za-
równo starsi pami´tajàcy „poma-
raƒcze” z festiwalu w Opolu jak
i m∏odsi znajàcy muzyka z piose-
nek i muzyki do kreskówki o Mu-
minkach.

Jak co roku, po koncercie inau-
guracyjnym, a takim by∏ recital
Tadeusza Woêniaka, ju˝ w listopa-
dzie planujemy kolejny koncert:
b´dzie to mi´dzy innymi recital
wokalny- pieÊni na g∏os m´ski
– bas z akompaniamentem forte-
pianu. ChcielibyÊmy, ˝eby koncer-
ty w ramach cyklu „Spotkania ze
sztukà” wraz z towarzyszàcymi
im wystawami i odczytami, odby-
wa∏y si´ co miesiàc. B´dziemy
prezentowaç ró˝ne instrumenty
(w tym g∏os ludzki), a tak˝e ró˝ne
style w muzyce – podsumowuje
Marek Tarwacki.

Ogromnà rol´ w przygotowa-
niu i przeprowadzeniu inaugura-
cyjnego „Spotkania ze sztukà”
mia∏o Stowarzyszenie „Aktywni
dla ¸ajsk”.

Stowarzyszenie „Aktywni dla
¸ajsk” jest wspó∏organizatorem
tych spotkaƒ. Paêdziernikowy kon-
cert i otwarcie pracowni sensorycz-
nej by∏ uj´ty w harmonogramie
dzia∏aƒ w ramach projektu „Jeste-
Êmy razem”. Kolejne koncerty za-
planowane na ten sezon artystycz-
ny b´dà ju˝ w pe∏ni wolontariac-
kie, a jego organizatorami jak
dotychczas b´dà: Stowarzyszenie
„Aktywni dla ¸ajsk”, dyrektor
i grono pedagogiczne Szko∏y Pod-
stawowej im. Stanis∏awa Moniusz-
ki w ¸ajskach oraz Rada rodziców
tej˝e szko∏y – komentuje Pani Ju-
styna Niegierysz, koordynator
projektu „JesteÊmy razem”.

Koncert Tadeusza Woêniaka to
kolejna propozycja muzyczna
szko∏y, która edukacj´ muzycznà
wpisa∏a w swojà misj´ edukacyj-
nà. Misj´, której ze szkolnego
sztandaru patronuje St. Moniusz-
ko.

wieliszew. pl

Fundusz Stypendialny EUREKA
utworzony przez Stowarzyszenie
M∏odzi dla rozwoju EMKA rozpo-
czà∏ w∏aÊnie 4 rok dzia∏alnoÊci
i po raz kolejny uhonorowa∏ naj-
zdolniejszych ale nie najlepiej sy-
tuowanych uczniów z gminy Wie-
liszew.

W sali widowiskowej urz´du
gminy w poniedzia∏ek 22 paê-
dziernika na uroczystoÊci wr´-
czenia stypendiów EMKI zebrali
si´ stypendyÊci wraz z rodzinami,
przedstawiciele w∏adz na czele
z wójtem gminy Waldemarem
Kownackim, zaproszeni goÊcie
w tym dyrektor gimnazjum
w Skrzeszewie Pani Marzenna
Kmieciak.

Na poczàtek uroczystoÊci krót-
kie przedstawienie Pt: „Mi∏osny
niezb´dnik” zaprezentowa∏a gru-
pa teatralna „Panowie z przymu-
su, Panie z w∏asnej woli” z gimna-
zjum w Wieliszewie pod opiekà
Pana Jacka Banaszka – nauczycie-
la, wiceprzewodniczàcego rady
gminy oraz szefa komisji stypen-
dialnej funduszu EUREKA.

Nast´pnie prezes EMKI Pawe∏

Kownacki wraz z Jackiem Ba-
naszkiem przystàpili do wr´cza-
nia stypendiów osobom wybra-
nym przez niezale˝nà od EMKI
komisj´ stypendialnà. Jak pod-
kreÊla∏ prezes Kownacki poza wy-
nikami w nauce decydujàcy
wp∏yw na przyznanie stypendium
mia∏a aktywnoÊç spo∏eczna nagro-
dzonych.

Stypendia przyznano 6 gimna-
zjalistom, 10 licealistom i dwój-
ce studentów. Prezes EMKI Pa-
we∏ Kownacki wr´czajàc stypen-
dia wyrazi∏ nadzieje, ˝e
stypendium stanowiç b´dzie dla
nich znaczàce wsparcie ponadto
podzi´kowa∏ wójtowi, radnym
oraz so∏tysom z gminy Wieliszew,
którzy regularnie wspierajà fun-
dusz stypendialny. Wójt Walde-
mar Kownacki i Jacek Banaszek
z uznaniem odnieÊli si´ do inicja-
tywy EMKI oraz pogratulowali
nagrodzonym, ich rodzicom oraz
nauczycielom.

Wr´czenie stypendiów oznacza
rozpocz´cie kolejnej edycji pro-
gramu a wi´c EMKA rozpoczyna
zbieranie funduszy na stypendia

w roku szkolnym 2008/2009.
W imieniu organizatorów dzi´ku-
jemy wszystkim, dzi´ki którym
mo˝na by∏o ufundowaç tegorocz-

ne stypendia i zapraszamy
do udzia∏u w akcji. Cel szczytny.

Szpak

Integracja sensoryczna

Rozdanie stypendiów

Pracujàc z dzieçmi
cz∏owiek czuje si´
zawsze m∏ody

Stypendia otrzymali:
Katarzyna Wach – stypendium specjalne dla uczennicy szko∏y baletowej; 
GimnazjaliÊci: Dominika Durka – uczennica Gimnazjum w Wieliszewie, mistrzyni Polski w taƒcach polskich,
cz∏onkini ww. grupy teatralnej. Anna Witeska – uczennica Gimnazjum w Skrzeszewie, Ewa Tytkowska – uczennica
Gimnazjum w Skrzeszewie, Kinga Reda – uczennica Gimnazjum w Wieliszewie, cz∏onkini ww. grupy teatralnej,
Sylwia Korszeƒ – uczennica Gimnazjum w Wieliszewie, Magda Grabiƒski – uczennica Gimnazjum w Wieliszewie,
cz∏onkini ww. grupy teatralnej. 
LicealiÊci: Patryk Nowak, Patryk Bazylak, Paulina Wójcik (3 rok z rz´du stypendystka eMki), Emanuela
Jankowska, Grzegorz Tytkowski, Aneta Woêniak (3 rok z rz´du stypendystka eMki), Agnieszka Grodek (3 rok
z rz´du stypendystka eMki), Paulina Baran, Anna Pieƒkos (najwi´ksza liczba zdobytych punktów).
Studenci: Agnieszka Pieƒkos i Maciej Szpakowski (3 rok z rz´du stypendysta eMki).

Fot. Mariusz Mazewski

Fot. Mariusz Mazewski

Fot: EMTI
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Rycerski zwyczaj
W paêdzierniku swój wielki
dzieƒ maja równie˝ dzieci,
które rozpoczynajà, bàdê kon-
tynuujà swojà przygod´ ze
szko∏à i edukacjà.W szko∏ach
podstawowych i gimnazjach
odbywa si´ uroczyste Êlubo-
wanie i pasowanie
na uczniów.

Ceremonia Êlubowania
i pasowania uczniów klas
pierwszych na pe∏nopraw-
nych cz∏onków spo∏ecznoÊci
szkolnej wywodzi si´ ze Êre-
dniowiecznej tradycji rycer-
skiej. M∏ody cz∏owiek, który
mia∏ wejÊç w grono rycerskiej
braci, musia∏ przejÊç pewne
egzaminy, wykazaç si´ m´-
stwem, umiej´tnoÊcià w∏ada-
nia bronià i dopiero póêniej,
podczas uroczystej ceremonii
sk∏ada∏ Êlubowanie na wier-
noÊç swojemu królowi i by∏
nast´pnie pasowany na ryce-

rza. Zmieni∏y si´ czasy, zmie-
nili ludzie, ale echa dawnej
tradycji pozosta∏y do dziÊ.
Rol´ ksi´cia lub króla odgry-
wa dziÊ dyrektor szko∏y,
a „giermkami”, którzy majà
byç pasowani, sà uczniowie
klas pierwszych wszystkich
typów szkó∏.

Uzyskanie statusu pe∏no-
prawnego ucznia szko∏y pod-
stawowej to dla dzieci bardzo
wa˝ny moment w ˝yciu.
Od tej chwili rozpoczyna si´
ich d∏uga, niekiedy m´czàca
i trudna, droga do uzyskania
wykszta∏cenia i umiej´tnoÊci,
które w przysz∏oÊci pozwolà
zrealizowaç marzenia doty-
czàce kariery zawodowej.

Pasowanie na ucznia i Êlu-
bowanie jest istotne równie˝
dla gimnazjalistów, którzy
rozpoczynajà w∏aÊnie drugi,
wa˝ny etap edukacji koƒczà-

cy si´ ogólnopolskim egzami-
nem, od którego wyników
w du˝ej mierze zale˝y wybór
kolejnej szko∏y.

Na terenie Gminy Wieli-
szew w paêdzierniku Êlubowa-
li pierwszoklasiÊci z czterech
szkó∏ podstawowych: 12.10
w SP im. Stanis∏awa Moniusz-
ki w ¸ajskach, 19.10 w SP im.
T. KoÊciuszki w Wieliszewie
oraz w SP w Skrzesze-
wie, 26.10 w SP im. Józefa
Wybickiego w Janówku.

Âlubowanie klas pierw-
szych odby∏o si´ równie˝
w dwóch gminnych gimna-
zjach: 20.10 w Skrzeszewie,
a 25.10 w Wieliszewie.

W ka˝dej ze szkó∏ uroczy-
stoÊci pasowania na ucznia
poprzedzi∏y przygotowane
przez pierwszoklasistów
pod okiem dyrekcji i wycho-
wawców wyst´py, b´dàce

swoistymi próbami dla ˝ó∏to-
dziobów majàcymi udowod-
niç ich prawo do bycia cz´Êcià
wspólnoty szkolnej. Ponadto
w skrzeszewskim gimnazjum
pierwszaki w ramach próby
musieli zmierzyç si´ z kubecz-
kiem soku z cytryny.

W Szkole Podstawowej im.
Bronis∏awa Soko∏a w Olszewni-
cy Starej Êlubowanie odb´dzie
si´ 11 listopada i po∏àczone b -́
dzie z obchodami Narodowego
Âwi´tà Niepodleg∏oÊci.

Redakcja wszystkim pra-
cownikom oÊwiaty sk∏ada
najserdeczniejsze ˝yczenia
wszelkiej pomyÊlnoÊci i satys-
fakcji z wykonywanej pracy
a wszystkim nowym, pe∏no-
prawnym uczniom ˝yczymy
wiele radoÊci i sukcesów
w karierze szkolnej.

Marta

Paêdziernik to miesiàc poÊwi´cony szczególnie edukacji, nauczycielom oraz
uczniom. 14 X obchodzimy Dzieƒ Edukacji Narodowej, Êwi´to wszystkich pracowników
oÊwiaty. Jest to ten dzieƒ w roku, kiedy g∏´biej zastanawiamy si´ nad rolà nauczyciela
w edukacji i wychowaniu m∏odego pokolenia. Wszyscy zgodnie dochodzimy do wniosku,
˝e jest to nie lada wysi∏ek.

ANKIETA GAZETY
Redakcja gazety zapyta∏a pierwszoklasi-
stów: Kim chcia∏byÊ/chcia∏abyÊ zostaç
w przysz∏oÊci? Dlaczego?

JULIA – ¸ajski

Chcia∏abym zostaç chirurgiem
plastycznym. Dlatego, ˝e lubi´
robiç ró˝ne fryzury, makija˝.

MIKO¸AJ – Wieliszew

Ja chcia∏bym zostaç
paleontologiem, wynalazcà,
albo historykiem. Dlatego, ˝e
bardzo lubi´ nowe wynalazki,
dinozaury i Êredniowiecze.

JUSTYNA – Skrzeszew

Chcia∏bym zostaç fryzjerkà.
Dlatego, ˝e bardzo fajnie jest
czesaç ludzi.

MONIKA – Janówek

Bardzo bym chcia∏a zostaç
weterynarzem, dlatego ˝e
bardzo fajnie jest leczyç
zwierz´ta.

Âlubowanie uczniów w klasie pierwszej Gimnazjum w
Skrzeszewie

Âlubowanie uczniów w klasie pierwszej Gimnazjum
w Wieliszewie

Pasowanie przez dyrektora Joann´ Twardo pierwszaków w Szkole
Podstawowej w Wieliszewie

Prawdziwi aktorzy w szkolnych mundurkach w Szkole
Podstawowej im. Józefa Wybickiego w Janówku

Chór pierwszaków ze Szko∏y Podstawowej im. Stanis∏awa
Moniuszki w ¸ajskach dyrygowany przez Justyn´ Niegierysz

Program artystyczny pierwszaków przy wsparciu starszych kolegów
w Szkole Podstawowej im. Tadeusza KoÊciuszki w Wieliszewie

Âlubowanie pierwszej klasy ze Szko∏y Podstawowej w Skrzeszewie Pasowanie przez dyrektora Marka Tarwackiego pierwszaków w
Szkole Podstawowej w ¸ajskach

Pasowanie przez dyrektora Ma∏gorzat´ Âcibior pierwszaków
w Szkole Podstawowej w Skrzeszewie
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AktualnoÊci z Urz´du 

PRZYGOTOWANIE SI¢
DO ROZMOWY
• Przygotowujàc si´ do rozmowy

musimy pami´taç o zebraniu
wszystkich niezb´dnych
dokumentów mówiàcych
o naszym wykszta∏ceniu czy
kwalifikacjach oraz wszelkiego
rodzaju referencjach oraz
certyfikatach.

• Przed rozmowà kwalifikacyjnà
zbierzmy jak najwi´cej
informacji na temat firmy,
w której staramy si´ o prac´.
Wa˝nym elementem jest równie˝
odpowiedni wyglàd. Musimy
zaprezentowaç si´ elegancko
i schludnie – wyglàd zewn´trzny
jest naszà wizytówkà.
Psychologowie twierdzà, ˝e
pierwsze 15 sekund spotkania
odpowiada za wra˝enie, jakie
powstaje na temat nowo poznanej
osoby. Dlatego postarajmy si´, by
nasz wyglàd, wyraz twarzy
i pierwsze gesty by∏y przemyÊlane
i budzi∏y zaufanie potencjalnego
pracodawcy.

PRZEBIEG ROZMOWY
• Gdy wejdziemy na spotkanie

przedstawmy si´ imieniem
i nazwiskiem oraz poczekajmy, a˝

rozmówca pierwszy wyciàgnie
do nas r´k´. Nast´pnie czekamy,
a˝ zostaniemy poproszeni
o zaj´cie wskazanego miejsca.
Postarajmy si´ utrzymaç
z rozmówcà kontakt wzrokowy
– Êwiadczy to o naszej szczeroÊci,
zdecydowaniu i pewnoÊci siebie.

• Wi´kszoÊç rozmów
kwalifikacyjnych odbywa si´
wed∏ug okreÊlonego schematu:
pytanie o przesz∏oÊç (edukacja,
dotychczasowe doÊwiadczenia),
plany zawodowe oraz wyobra˝enie
kandydata o poszukiwanej pracy.

• Chcàc dobrze wypaÊç na spotkaniu
z przysz∏ym pracodawcà, trzeba
znaç odpowiedê na wszystkie
pytania, ale mo˝e si´ zdarzyç, ˝e
rozmówca zapyta nas o sprawy
osobiste, zwiàzane z wyznaniem,
sprawami rodzinnymi czy
orientacjà seksualnà. Na takie
pytania nie mamy obowiàzku
odpowiadaç.

• Cz´sto na poczàtku padajà pytania
dotyczàce hobby kandydata
– kilka zdaƒ na niezobowiàzujàcy
temat mo˝e roz∏adowaç stres
i wprowadziç przyjaznà
atmosfer´.

• Podczas trwania rozmowy
kwalifikacyjnej nadchodzi

moment, kiedy mo˝emy zadawaç
pytania dotyczàce naszej
ewentualnej, przysz∏ej pracy.

• PowinniÊmy dobrze wykorzystaç te
szans´ i zapytaç wtedy
o obowiàzki na stanowisku,
o jakie si´ staramy, o mo˝liwoÊci
awansu i doskonalenia
zawodowego, wymaganà
dyspozycyjnoÊç oraz jakie
wymagania stawiane sà nowemu
pracownikowi.

ZAKO¡CZENIE ROZMOWY
• W koƒcowej cz´Êci rozmowy

kwalifikacyjnej powinniÊmy
podzi´kowaç rozmówcy za czas,
który nam poÊwi´ci∏ oraz zapytaç,
kiedy mo˝emy spodziewaç si´
odpowiedzi w sprawie
ewentualnego przyj´cia nas
do pracy.

• Rozmowa kwalifikacyjna jest
ostatnim etapem procesu
rekrutacji. Od jej przebiegu
zale˝y czy otrzymamy nasza
wymarzonà prac´.

•  Dlatego warto si´ do niej solidnie
przygotowaç i opanowaç techniki
redukowania stresu, który, chcàc
– nie chcàc pojawia si´ w trakcie
takiej rozmowy.

Red.

Zaproszenie na rozmow´ kwalifikacyjnà ju˝ oznacza, ˝e odnieÊliÊmy sukces. Od jej przebiegu zale˝y
nie tylko to, czy dostaniemy prac´, ale te˝ to, na jakich warunkach b´dziemy pracowaç.

Rozmowa kwalifikacyjna
Informacje z Urz´du Gminy

ll Prace nad Planem Operacyjnym
Urzàd Gminy Wieliszew w odpowiedzi
na z∏o˝onà przez Fundacj´ Terra Humana
ofert´ zamówi∏ wykonanie Planu
Operacyjnego dla Gminy Wieliszew
obejmujàcego lata 2007 – 2015. Dokument
ten b´dzie podstawà do spójnego
planowania inwestycji oraz efektywnego
wykorzystania zarówno Êrodków w∏asnych
gminy jak i Êrodków pomocowych
z funduszy strukturalnych.
Harmonogram prac warsztatowych by∏
bardzo napi´ty. Zakoƒczenie prac
nad planem przewidziano
na 15 listopada. 23 paêdziernika w Sali
widowiskowej Urz´du Gminy opracowujàcy
strategi´ pracowali w trzech podzespo∏ach:
pierwszym – zajmujàcym si´ sfera
spo∏ecznà, drugim – zajmujàcym si´ sferà
potencja∏ów rozwojowych i trzecim
– zajmujàcym si´ sferà gospodarczà.
Do prac nad planem zespó∏ Terra Humana
i Urzàd Gminy Wieliszew zaprosi∏ zarówno
mieszkaƒców naszej gminy jak i organizacje
pozarzàdowe. Szczególne cenny by∏ udzia∏
przedstawicieli spo∏ecznoÊci lokalnych

zarówno radnych jak i so∏tysów.
Relacj´ z prac warsztatowych przedstawimy
w kolejnym numerze.

ll Zbiórka sprz´tu elektycznego
Urzàd Gminy Wieliszew wraz z firmà 
AG-Complex organizuje zbiórk´ zu˝ytego
sprz´tu elektrycznego i elektronicznego
(ZSEE). Szczegó∏owe informacj´ mo˝na
uzyskaç na www.bip.wieliszew.pl, a tak˝e
pod nr. tel. (22) 782 22 32

ll Og∏oszenie
Wójt Gminy Wieliszew podaje
do wiadomoÊci, ˝e na tablicy informacyjnej
Urz´du Gminy Wieliszew oraz na stronie
www.bip.wieliszew.pl umieszczona zosta∏a
informacja o przeznaczeniu do sprzeda˝y,
w drodze przetargu, lokalu mieszkalnego 
nr 8 po∏o˝onego w Wieliszewie przy
ul. 600 lecia 32.
Bli˝szych informacji udziela Referat
Administracji, Gospodarki Komunalnej
Urz´du Gminy Wieliszew pok. nr 105,
tel. (022) 774 57 59 

Wójt Gminy Wieliszew
Waldemar Kownacki

Jak si´ przygotowaç ale nie tylko...

Wykorzystaç unijnà szans´

GoÊcie z Mo∏dawi

Pod tym has∏em
odby∏a si´
X sesja Rady
Gminy
Wieliszew
a zw∏aszcza
punkt podczas,
którego swoje
wystàpienie
mia∏ zaproszony
na sesj´
Wicemarsza∏ek
Województwa
Mazowieckiego
Jacek
Koz∏owski.

Marsza∏ek przedstawi∏ infor-
macje na temat pozyskiwania
Êrodków unijnych, wskaza∏ êró-
d∏a i cele finansowania, ich
wartoÊç oraz podzia∏ Êrodków.
Podsumowa∏ koƒczàcy si´
pierwszy okres cz∏onkostwa
w Unii Europejskiej i wskaza∏
na koƒczàce si´ Êrodki przewi-
dziane na okres 2002–2006, któ-
re b´dà wydane do 2008r.

Transza na nast´pny okres to
kwota wŕ cz niewyobra˝alna–72 mld
euro z czego 10 mld jest przewi-
dziane na pomoc dla Mazowsza.
Marsza∏ek zaznaczy∏ równie˝, ˝e
do koƒca roku b´dzie prowadzony
nabór wniosków na lata 2007-2013
i bardzo zach´ca∏ do korzystania
z tej szansy jakà daje Unia Euro-
pejska.

Po wystàpieniu marsza∏ka na-
stàpi∏a seria pytaƒ wójta, radnych
i so∏tysów.W pierwszej kolejnoÊci
Pan Koz∏owski rozwia∏ wàtpliwo-
Êci wójta Waldemara Kownackie-
go dotyczàce zagro˝enia unijnych
Êrodków przeznaczonych na roz-

wój ze strony organizacji Eu-
ro 2012. Zapytany o tras´ Olszyn-
ki Grochowskiej stwierdzi∏, ˝e
obecnie wykonywany jest jej
pierwszy warszawski odcinek,
a dalsza budowa trasy nie jest
uwzgl´dniona w planie inwesty-
cyjnym i na pewno nie b´dzie
do 2012 r. Ponadto wcià˝ brakuje
inwestora trasy.

Nast´pnym punktem podczas
posiedzenie Rady by∏o wr´czenie
nagród z okazji Dnia Edukacji Na-
rodowej. Nagrody otrzyma∏y dwie
panie dyrektor. Wieloletniej dy-
rektor przedszkola w Wieliszewie
Pani Teresie Gajowniczek i dyrek-
tor Szko∏y Podstawowej w Wieli-
szewie Pani Joannie Twardo wójt
Waldemar Kownacki i przewodni-
czàcy rady Jan So∏tys wr´czyli
okolicznoÊciowe dyplomy oraz
okaza∏e bukiety kwiatów.

Podczas sesji radni zaj´li si´
uchwa∏à w sprawie skargi z∏o˝o-
nej przez Paƒstwo Teres´ i An-
drzeja Siemiàtkowskich, którzy
zaskar˝yli zmian´ planu w Wieli-

szewie w okolicach ul. Spokojnej.
Rada jednog∏oÊnie przyj´∏a
uchwa∏´ uznajàcà skarg´ za bez-
zasadnà.

Istotne miejsce w programie se-
sji zaj´∏a dyskusja nad uchwa∏à
w sprawie zatwierdzenia taryf
za zbiorowe zaopatrzenie w wod´
i zbiorowe odprowadzanie Êcie-
ków.

Uchwa∏´ w tej sprawie przyj´-
to 6 g∏osami za, przy 5 przeciw-
nych i 2 wstrzymujàcych si´.

Od przesz∏o trzech lat nie by∏o
podwy˝ki w cenach wody i Êcie-
ków a jak wiadomo ceny nie sto-
jà w miejscu, ale wiadomo, ˝e ̋ ad-
na podwy˝ka nie jest popularna.

Na zakoƒczenie radni Wojcie-
chowski, Blando i Snopek wskaza-
li drogi i chodniki w gminie, któ-
re nale˝a∏oby naprawiç.

Protokó∏ z posiedzenia sesji do-
st´pny b´dzie na www.bip.wieli-
szew.pl po jego przyj´ciu na sesji
listopadowej.

Micha∏
Fot: EM

Daleka od zachodnich standardów
demokracji jest tak˝e Ukraina. Z po-
mocà tym krajom przychodzà pol-
skie fundacje Terra Humana i fun-
dacja CASE, których celem jest po-
moc w rozwoju demokracji i rozwoju
spo∏eczeƒstwa obywatelskiego.

W ramach projektów, których
jednym z za∏o˝eƒ jest pokazywanie
pozytywnych wzorców do Polski,
w tym i do Gminy Wieliszew zawi-
ta∏y delegacje sk∏adajàce si´ z sa-
morzàdowców z Mo∏dawii i Ukra-
iny. O przedsi´wzi´ciu rozmawiali-
Êmy z prezesem Fundacji Terra
Humana Jaros∏awem Bittel.

Czy mo˝e Pan opowiedzieç
o przedsi´wzi´ciu którego jeste-
Êmy dzisiaj Êwiadkami?

Sà to w∏aÊciwie dwa projekty. Jeden
realizowany jest przez Caritas diece-
zji Warszawsko-Praskiej a drugi przez
fundacj´ Terra Humana. Oba projek-
ty dotyczà przekazania poza kraje
Unii Europejskiej, a konkretnie
na Ukrain´ i Mo∏dawi´ polskiego do-
Êwiadczenia jeÊli chodzi o samorzàd
terytorialny, planowanie strategiczne
czyli strategi´ zrównowa˝onego roz-
woju. Projekt zak∏ada tak˝e wspó∏-
prac´ mi´dzysektorowà czyli wspó∏-
prac´ miedze organizacjami pozarzà-
dowymi, biznesem. Realizowane sà
spotkania i szkolenia w Mo∏dawii,
na Krymie, na których informacj´
przekazujà polscy eksperci. Ukraiƒcy
i Mo∏dawianie chcà si´ uczyç na na-
szych doÊwiadczeniach. Uwa˝amy, ze
te doÊwiadczenia nie sà najgorsze,
uwa˝amy, ze reforma samorzàdowa
to bardziej udana reforma jeÊli cho-
dzi o Polsk´ po 1990 roku.

Dlaczego w∏aÊnie Gmina Wieli-
szew zosta∏a wytypowana do wspó∏-
pracy wramach tego przedsí wzí cia?

Gmina Wieliszew jest przyk∏adem
dobrej zmiany z gminy rolniczej
w gmin´ o charakterze rekreacyj-
nym. To jest przyk∏ad, który myÊl´
warto pokazywaç na Ukrainie  i Mo∏-
dawii bo pokazuj´ pewnà drog´, spo-
sób na zmian´.

Mo∏dawskich samorzàdowców
Gmina Wieliszew goÊci∏a dwukrot-
nie. Ka˝de ze spotkaƒ przebiega-
∏o w niezwykle przyjaznej i mery-
torycznej atmosferze. O oczekiwa-
niach dotyczàcych spotkaƒ
opowiedzia∏a nam pani Galina Ko-
lun przedstawicielka departamen-
tu finansowego instytucji, która
jest odpowiednikiem naszych sta-
rostw w Mo∏dawii.

Dzisiejsze spotkanie by∏o przez
nas najbardziej oczekiwane. Gmi-
na Wieliszew jest Gminà wiejskà
a uczestnicy dzisiejszego spotkania to
osoby reprezentujàce w∏aÊnie samo-
rzàdy wiejskie w Mo∏dowie. Chcemy
dowiedzieç si´ w jaki sposób zbudo-
wany jest bud˝et, jaka jest struktu-
ra bud˝etu, jak wyglàda wspó∏praca
z mieszkaƒcami. Jakie warunki si´
stwarza dla rozwoju przedsi´biorczo-
Êci lokalnej. Przede wszystkim chcie-
libyÊmy jak najwi´cej zaczerpnàç
z doÊwiadczenia tutejszych w∏adz, ja-
kie pojawia∏y si´ problemy i jak so-
bie z nimi radzono.

Wójt Gminy Wieliszew Walde-
mar Kownacki wraz ze swoim za-
st´pcà Andrzejem Szczodrowskim
i pracownikami Urz´du Gminy
Wieliszew starali si´ sprostaç ocze-
kiwaniom uczestników delegacji
i udzielali wyczerpujàcych infor-
macji. Spotkanie zakoƒczy∏o si´
kurtuazyjnà wymianà podarków
i zaproszeniem do rewizyty.

¸ukasz Moliƒski

Mo∏dawia, z pozoru demokratyczna w rzeczywistoÊci pogrà˝ona w
uk∏adach z komunistycznej epoki o niejasnych powiàzaniach polityki ze
Êwiatem przest´pczym jest dzisiaj najbiedniejszym krajem europejskim. 

Chcesz pokazaç zdj´cia swojego dziecka
ca∏emu Êwiatu? Czemu nie zaczàç
od pokazania ich w naszej gazecie?
Wszystkie osoby zainteresowane umeiszczeniem
zdj´ç dzieci prosimy o kontakt
telefoniczny 22 782 20 44, 22 782 26 32,
mailowy gci@wieliszew.info.pl lub osobiÊcie
w siedzibie redakcji Gazety Wieliszewskiej,
w budynku urz´du gminy przy ul. Modliƒskiej 1.
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Fotoreporta˝

„Znaki serca
na Âwi´to
Zmar∏ych”
GGwwiiaazzddoomm  rroozzssyyppaannyymm  ww nniieebbiieesskkiimm  oocceeaanniiee,,

ww cchhrryyzzaanntteemmoowwyycchh  wwiiaannkkaacchh,,  ww jjoodd∏∏oowwyycchh

wwaarrkkoocczzaacchh

pp∏∏oommiieenniiee  jjaaÊÊnniieejjààccee  iiddàà  nnaa ssppoottkkaanniiee;;

pp∏∏yynnàà  nnaadd hhoorryyzzoonntteemm,,  ww ∏∏uunn´́  ssii´́  jjeeddnnoocczzàà

ii sswwooiimm  cciieepp∏∏yymm  bbllaasskkiieemm  zziieemmii´́  rroozzÊÊwwiieettllaajjàà,,

mmooddllàà  ssii´́  rraazzeemm  zz nnaammii  ii ww zzaadduummiiee  ttrrwwaajjàà..

OOggnniikkii  zzaappaalloonnee  –– jjaassnnee  sseerrccaa  zznnaakkii,,

pp∏∏yynnààccee  cciicchhàà  nnuuttàà  bboosskkiieeggoo  pprrzzeess∏∏aanniiaa;;

ÊÊllaaddyy  ww dduusszzyy  ppiissaannee,,  ppaammii´́ttaanniiaa  ppttaakkii,,

ccoo  nniiggddyy  nniiee  ooddffrruunnàà  ddoo kkrraajjuu  mmiijjaanniiaa  ––

rroozzÊÊwwiieettllaajjàà  nnaamm  sseerrccaa  ii ∏∏zzyy  oossuusszzaajjàà,,

mmooddllàà  ssii´́  rraazzeemm  zz nnaammii  ii ww zzaadduummiiee  ttrrwwaajjàà

Renata Strug

Fot. PK

Fot. Mariusz Mazewski Fot. Mariusz Mazewski

Fot. Mariusz Mazewski

Fot. Mariusz Mazewski
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Sport

Tour de Villova
Jazda na rowerze
to forma rekreacji
idealna dla
zdrowia jak
i doskona∏y sposób
na aktywne
sp´dzenie wolnego
czasu.

Rower Êwietnie zast´puje
wszystkie Êrodki transportu
miejskiego i pozwala zaosz-
cz´dziç pieniàdze. Rower
nie zu˝ywa benzyny, po-
zwala zapomnieç o korkach
i t∏oku w autobusie. Nic,
tylko jeêdziç! W wieliszew-
skiej podstawówce ju˝ daw-
no postawiono na rower
i dzi´ki cyklicznie organizo-
wanym rajdom rowerowym
kolejnym rocznikom pla-
cówki zaszczepiana jest mi-
∏oÊç do dwóch kó∏ek.

W ciep∏à jesiennà sobo-
t´ 6 paêdziernika na ulicy
Willowej ju˝ po raz czwar-
ty na tradycyjnym rajdzie
rowerowym spotkali si´
uczniowie, rodzice oraz na-
uczyciele Szko∏y Podstawo-
wej w Wieliszewie. Ka˝dy
z wyÊcigów rajdu poprze-

dzi∏o szkolenie nauczyciela
w-f S∏awomira Nowaka do-
tyczàce regu∏ wyÊcigu i za-
sad bezpieczeƒstwa.

Rajdowi towarzyszy∏y
emocje, walka do ostatnich
metrów o jak najlepszà lo-
kat´ ale, co podkreÊlajà
uczestnicy i rodzice, naj-
bardziej liczy∏ si´ udzia∏.
Jednak wszyscy ju˝ zapo-
wiadajà walk´ o zwyci´stwo
w kolejnej edycji rajdu.
Ania Kargulewicz, zwyci´˝-
czyni w kategorii I podkre-
Êla, ˝e bardzo lubi jazd´
na rowerze a jak dodaje jej
mama, Ania cz´sto jeêdzi
ze swoim tatà rowerem
na ryby. Tak wi´c zak∏ada-
my, i˝ w przysz∏ym roku
Ania b´dzie walczy∏a
o obron´ tytu∏u mistrzow-
skiego.

Joanna Twardo dyrektor
szko∏y na pytanie o przepis
na sukces takiej ju˝ cy-
klicznej imprezy podkre-
Êla∏a, i˝ w przypadku tego
rajdu wa˝ne i godne pod-
kreÊlenia jest wsparcie ro-
dziców z Rady Rodziców,
Ochotniczej Stra˝y Po˝ar-
nej w Wieliszewie, radnych
– Borzewskiego i Banaszka
(ufundowali nagrody), so∏-
tysa wsi Ludwika ˚o∏ka
z Radà So∏eckà.

Redakcja ˝yczàc dal-
szych sukcesów uczestni-

kom i organizatorom ma
nadzieje, i˝ pewnego dnia
z gminy Wieliszew doczeka-
my si´ nast´pców Ryszarda
Szurkowskiego, Lecha Pia-
seckiego i nieod˝a∏owanego
Joachima Halupczoka

Szpaku, Fot: PK

Tabela wyników

Kategoria I – kl. I–II dziewcz´ta
I miejsce – Ania Kargulewicz
II miejsce – Wiktoria Glinicka
III miejsce – Ola Sysiak
Kategoria I – kl. I–II ch∏opcy
I miejsce – Patryk Sowiƒski
II miejsce – ¸ukasz Wiereszka
III miejsce – Marcin Wiereszka
Kategoria II – kl. III–IV dziewcz´ta
I miejsce – Karolina Kram
II miejsce – Iwona Wiereszka
III miejsce – Justyna Stolarska
Kategoria II – kl. III–IV ch∏opcy
I miejsce – Piotr Krawczyk
II miejsce – Adrian Lewicki
III miejsce – Antek Dyrda
Kategoria III – kl. V–VI dziewcz´ta
I miejsce – Ola Jab∏oƒska
II miejsce – Kinga Grabczan
III miejsce – Klaudia Stachnik
Kategoria III – kl. V–VI ch∏opcy
I miejsce – Damian K∏os
II miejsce – Robert Bieƒkowski
III miejsce – Antek ˚ukowski

13 paêdziernika 2007 roku w hali sportowej
w Wieliszewie odby∏ si´ I turniej pi∏ki
halowej Szkó∏ Gimnazjalnych
sezonu 2007/2008. 

Amatorska Liga Pi∏ki Halowej
Szkó∏ Gimnazjalnych

Do ligi pi∏ki halowej szkó∏
gimnazjalnych zg∏osi∏y si´
trzy szko∏y: Gimnazjum w Ja-
b∏onnie z opiekunem Ma∏go-
rzatà Kowalskà, Gimnazjum
w Skrzeszewie z opiekunem
Rados∏awem Czekirdà oraz
miejscowe Gimnazjum
w Wieliszewie z opiekunem

i organizatorem ligi – Tade-
uszem Szczygielskim.Turniej
rozegrano oddzielnie dla klas
pierwszych, drugich i trze-
cich systemem „ka˝dy z ka˝-
dym”.Mecze trwa∏y2 x 10 min.,
s´dziowane przez Rados∏awa
Czekird´ i Tadeusza Szczy-
gielskiego.

Klasy I

Jab∏onna – Wieliszew  2:2
Skrzeszew – Jab∏onna  3:6
Wieliszew – Skrzeszew  6:0

Miejsce 
w grupie Dru˝yna Punkty

I Wieliszew 4
II Jab∏onna 4
III Skrzeszew 0

Klasy II

Wieliszew – Skrzeszew  5:3
Jab∏onna – Wieliszew  2:3
Skrzeszew – Jab∏onna  5:1

Miejsce 
w grupie Dru˝yna Punkty

I Wieliszew 6
II Jab∏onna 3
III Skrzeszew 0

Klasy III

Wieliszew – Skrzeszew 3:5
Jab∏onna– Wieliszew 1:7
Skrzeszew – Jab∏onna 4:0

Miejsce 
w grupie Dru˝yna Punkty

I Skrzeszew 6
II Wieliszew 3
III Jab∏onna 0

Najlepsi strzelcy

KLASA I

Kamil Mi´tek (Skrzeszew) 3 bramki
Patryk Salwin (Wieliszew) 3 bramki
Damian Falenta (Jab∏onna) 3 bramki

KLASA II

Adrian Rynczak (Jab∏onna) 4 bramki
Przemys∏aw Nyrç (Jab∏onna) 3 bramki

KLASA III

Marcin Wójcik (Wieliszew) 4 bramki
Bobowski Arek (Skrzeszew) 4 bramki
Dominik Stopka (Skrzeszew) 3 bramki
Mariusz Oktaba(Wieliszew) 3 bramki

TURNIEJ I

Ponadto rozpocz´∏y roz-
grywki amatorskie ligi: teni-
sa sto∏owego, pi∏ki halowej
Szkó∏ Podstawowych w oraz
pi∏ki siatkowej w Wielisze-

wie. O wynikach poinfor-
mujemy w nast´pnym nu-
merze.

Micha∏
Ania Kargulewicz, zwyci´˝czyni
w kategorii I z dyrektor Joannà
Twardo 


